
Protokół XLIII/2022 

z obrad XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Sadowne z dnia 27 września 2022 roku, która 

odbyła się w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy w Sadownem o godz. 900 

 

Skład Rady – 15  

Obecnych według listy obecności – 11 

Nieobecni: Zbigniew Kłósek 

       Małgorzata Lipka – Bartosik 

                   Jarosław Popławski 

                   Sławomir Rydzewski 

Ponadto na Sesję Rady Gminy przybyli: Pan Waldemar Cyran – Wójt Gminy Sadowne, Pan Marcin 

Gręda – Zastępca Wójta, Pani Anna Rukat – Skarbnik Gminy Sadowne.  

 

Do punktu pierwszego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik – Przewodniczący Rady Gminy – przywitał wszystkich zebranych, rozpoczął 

obrady XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Sadowne. Na podstawie listy obecności stwierdzono 

quorum. Rozpoczęcie sesji przedłużyło się ze względów technicznych, przepraszamy. 

 

Do punktu drugiego porządku obrad: 

 

Pan Tomasz Szymanik – Każdy z państwa otrzymał porządek obrad. Czy są jakieś uwagi? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/42/2019 Rady Gminy Sadowne z dnia 30 maja 

2019 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego tygodniowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze w 

przedszkolach, szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Sadowne oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 

Nauczyciela 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2022-

2032; 



c) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Sadowne na 2022 rok.  

 

4. Zamknięcie obrad.  

 

 

 

 



Do punktu trzeciego porządku obrad: 

 

a) w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/42/2019 Rady Gminy Sadowne z dnia 30 maja 2019 r.                       

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Sadowne oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. 

Karta Nauczyciela 

Pan Marcin Gręda – Drodzy Państwo w tej uchwale dopisujemy jednego specjalistę, pedagoga 

specjalnego. W tabelce, która była ujęta w poprzedniej uchwale był wymieniony: pedagog, logopeda, 

psycholog, doradca zawodowy, terapeuta pedagogiczny. Teraz dopisujemy pedagog specjalny, 

ponieważ była nowelizacja Karty Nauczyciela i jest wymóg żeby zatrudniać nauczyciela specjalnego 

w każdej szkole. Tygodniowo liczba godzin nie zmienia się, czyli jest 22 godziny.  Projekt uchwały 

został skonsultowany ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego i zaopiniowany pozytywnie.  

Pani Irena Dębkowska – Czy na trenie gminy w naszych szkołach mamy już pedagoga specjalnego?  

Pan Marcin Gręda – Tak, w każdej szkole mamy zatrudnionego pedagoga specjalnego.  



 



 

b) w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sadowne na lata 2022-2033 

Pan Anna Rukat – Zmiana w uchwale budżetowej i WPF to jest wprowadzenie dodatku węglowego,                  

to jest kwota 5 324 400,00 zł. Taka kwota wpłynęła w czwartek na konto gminy i tą kwotę                   

a przynajmniej jej część będziemy starać wykorzystać do końca tego kwartału, czyli do piątku. To jest 

główny powód naszego spotkania dzisiaj, ponieważ są to środki tak zwane covidowe i tylko uchwałą 

rady można je wprowadzić do budżetu, dlatego musieliśmy zwołać sesje nadzwyczajną. Dwie rzeczy, 

jakie jeszcze zadziały się w budżecie to jest zwiększenie subwencji oświatowej z tytułu wprowadzenia 

zmian w Karcie Nauczyciela i wprowadzenie środków na nauczycieli specjalistów. Jest to kwota                       

111 683,00 zł. Następny temat to wprowadzenie środków tzw. korkowego ze sprzedaży hurtowej.                 

To jest kwota 12 778,00 zł.  To trzy większe kwoty, które zostały wprowadzone do budżetu po stronie 

dochodów.  Jeśli chodzi o wydatki, to w stosunku do tego, co dostali Państwo w piątek są poprawki. 

Wynika to z tego, że do drogi w Wilczogębach jest dokładka, wynosi nie 80 000,00 zł., a 200 000,00 

zł. Dokładki zbierane są po 10 000 zł., 20 000,00 zł., 15 000,00 zł. w różnych kwotach z różnych 

działów, dlatego tych zmian wydaje się tak dużo, ale ogólnie opiewają na kwotę 200 000, 00 zł. 

Inwestycyjnie pieniądze zostały zabrane z przedszkola 30 000,00 zł. i z opracowania aktualizacji 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Sadowne, kwota 

20 000,00 zł. Z bieżących tematów to możliwe z każdego działu: z administracji publicznej, z dróg z 

bieżącego utrzymania, ze szkół, jeśli chodzi o wypłatę za uczęszczanie dzieci do placówek w innych 

gminach i w energii.  Poprawka jest, jeśli chodzi o korkowe, jest załącznik korkowy. Jeśli chodzi o 

inwestycje, załącznik w formie skróconej, jeśli chodzi o te zmiany i poprawka, jeśli chodzi o fundusz 

sołecki. Zmienia się paragraf. Poprawiony jest załącznik Zakładu Gospodarki Komunalnej. W 

związku ze wzrostem zakupu energii elektrycznej, poprawka 20 000,00 zł., w stosunku do 

poprzedniego planu finansowego. O te same kwoty poprawiamy WPF. Rok 2022 r. i pozostałe lata 

pozostają bez poprawki. W inwestycjach, czyli w przedsięwzięciach, które Państwo mają jest 

wprowadzona budowa przedszkola o 30 000,00 zł., które tam zostało i poprawione jest studium o 

20 000,00 zł. Jest jeszcze inwestycja w WPF - Budowa kanalizacji w Sadownem – ul. Słoneczna, 

Drak, Cicha. Jeśli chodzi jeszcze o uchwałę budżetową, są dwie poprawki, jeśli chodzi o paragrafy. 

Jedna poprawka dotyczy zadań z Ukrainą. Jest wprowadzona nowa klasyfikacja budżetowa od lipca 

tego roku i do 20 października mamy obowiązek dostosować dodatki związane z Ukrainą do nowej 

klasyfikacji. Druga sprawa to wydzielone środki, jeśli chodzi o Polski Ład. Jest to nowy paragraf 

6370. Macie to Państwo podzielone w załączniku.  

Pan Ryszard Decyk – Czy 5 000 000,00 zł. o których Pani Skarbik powiedziała są przeznaczone dla 

ludzi, którzy składali deklaracje.  

Pani Anna Skarbnik - Wnioski nie deklaracje. 

Pan Ryszard Decyk – W praktyce będzie to przelane na konto GOPSu? 

Pan Tomasz Szymanik – Po weryfikacji wniosków GOPS będzie wypłacał.  

Pani Jadwiga Gutowska – Będzie wydawana informacja o przyznaniu dodatku a w przypadku 

odmowy będą wydawane decyzje odmowne. Odmowy będą spowodowane np. zmiana deklaracji                     

w Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków, po 11 sierpnia, gdzie zmieniano np. z drewna                      

na węgiel. Tych zmian nie będziemy uznawali przy przyznawaniu dodatku węglowego. Może jeszcze 

dodam, że po nowelizacji ustawy wniosek węglowy będzie przyznawany jeden na jeden adres. Inne 

wnioski złożone z tego samego adresu będą pozostawione bez rozpoznania. Przedtem było                            

na gospodarstwo domowe teraz jest zapis na adres. Dodatek węglowy jest przyznawany na jeden 



adres.                                                                                                                                                                     

Pan Waldemar Cyran – Pani Kierownik jeszcze może doprecyzować kwestię nowelizacji ustawy                    

ze względu na korektę złożonej deklaracji po 11 sierpnia.  

Pani Jadwiga Gutowska – Sprawdzamy deklaracje w systemie Centralnej Ewidencji Emisyjności 

Budynków. Jeżeli w pierwszej wersji złożona była deklaracja i zaznaczone było, że jest opalane 

drewnem. Weszła ustawa o dodatku węglowym, część zadeklarowała ze opala węglem i na podstawie 

tego składano wniosek o dodatek węglowy. Nowelizacja ustawy mówi o tym, że deklaracje zmienione 

po 11 sierpnia, po wejściu w życie ustawy o dodatku węglowym, nie uwzględnia się.  

Pan Tomasz Szymanik – Czy ma znaczenie, co było wpisane, jako pierwsze w deklaracji? 

Pani Jadwiga Gutowska – Jeżeli w pierwszej deklaracji było wpisane że opala drewnem kawałkowym 

albo gazem a teraz składa wniosek osoba i jest zaznaczone, że węgiel, to jeśli zmiana deklaracji była 

po 11 sierpnia, uwzględnia się to co było w pierwszej deklaracji.  

Pan Tomasz Szymanik – Ja rozumiem tylko nie o to pytałem. W deklaracji osobiście w wpisałem,                  

że opalam i węglem i drewnem.  

Pani Jadwiga Gutowska – Składając wniosek zaznacza się tylko główne źródło.  

Pani Teresa Wielgat – A czy są już wnioski na inne paliwa? 

Pani Jadwiga Gutowska – Tak, wczoraj dostaliśmy.  

Pan Marcin Gręda – Ja tylko dodam, bo Pani kierownik powiedziała, że deklaracje po 11 sierpnia nie 

będą uwzględniane. Chyba, że będzie to, jako pierwsza deklaracja. Niektórzy nie złożyli deklaracji              

do 30 czerwca i dopiero teraz składają, jako pierwsze deklaracje i one będą uwzględniane.  

Pan Tomasz Szymanik – Jeżeli zmiana deklaracji nie dotyczyła zmiany źródła tylko adres lub inna 

korekta to będzie brana pod uwagę? 

Pani Jadwiga Gutowska – Głównie brane jest pod uwagę zmiana opału. 

Pan Tomasz Szymanik – Rozumiem, jeżeli korekta dotyczyła źródła ciepła węgiel czy drewna                

te zmiany się uwzględnia a jeśli była to korekta adresu czy literówka w nazwisku nie skreśla                           

to dofinansowania.  

Pani Jadwiga Gutowska – Każda osoba może dostać tylko nie musi dostać na węgiel. Jeżeli został 

złożony wniosek na węgiel to musi być najpierw rozpatrzony na węgiel pozytywnie lub negatywnie. 

Nie można złożyć dwóch wniosków jednocześnie.  

Pani Dorota Mianowicz – Jeżeli będzie rozpatrzony negatywnie to musi złożyć drugi wniosek.  

Pani Jadwiga Gutowska – Na co inne. Dopóki nie będzie wniosek rozpatrzony nie może złożyć,                      

na co innego.  

Pan Ryszard Decyk – A jak w praktyce wygląda to rozpatrywanie wniosków, na jakim etapie 

jesteście?  

Pani Jadwiga Gutowska – Mamy prawie 2 000 tyś. wniosków a na etapie początkowym w związku                   

z tym  że dopiero weszła nowelizacja ustawy w życie.  

Pan Waldemar Cyran - Będzie jeszcze kolejna zmiana, bo dziś jest informacja, że jest projekt rządu                  

w sprawie dofinansowanie energii elektrycznej.  

Pani Jadwiga Gutowska – Mamy 60 dni na rozpatrzenie po nowelizacji, pozostałe 30 dni. W pierwszej 

kolejności musi rozpatrzyć część tych na węgiel.   



Pan Tomasz Szymanik – Czy jeszcze jakieś pytania? Przechodzimy do odczytania uchwały.  

 



c) w sprawie zmian w Uchwale budżetowej gminy na 2022 rok 

 

 

 



Do punktu czwartego porządku obrad: 

 

 

Pan Tomasz Szymanik – Zamykam XLIII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Sadowne. Dziękuję                            

za przybycie.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 

Protokolant:                    Przewodniczący Rady Gminy  

Katarzyna Stefaniak                                                                             Tomasz Szymanik 

 


